

Title (en)
Reciprocating-piston engine.

Title (de)
Hubkolbentriebwerk.

Title (fr)
Machine motrice à piston alternatif.

Publication
EP 0025071 A1 19810318 (DE)

Application
EP 79103361 A 19790908

Priority
EP 79103361 A 19790908

Abstract (en)
A reciprocating-piston engine having circular, rotary pistons (50) and rotary cylinders (40) is specified, an eccentric shaft (30) being supported by two eccentrics, offset by 180 DEG , in a housing (60) consisting of side discs (20) and a circular outer ring (10) such that the centre displacement of the shaft bearing corresponds precisely to the eccentricity of the eccentric shaft. In this way, a cylinder body (40) is supported by two cylinder bores, displaced by 90 DEG , in the side discs (20) of the housing (60), this bearing being arranged centrally with respect to the housing (60). Two pistons (50) are introduced into the cylinder body (40), the pistons (50) being shaped such that the piston ends are suitable for holding normal piston rings.
<IMAGE>

Abstract (de)
Es wird ein Hubkolbentriebwerk mit kreisrunden, umlaufenden Kolben (50) und umlaufenden Zylindern (40) angegeben, wobei eine Exzenterwelle (30) mit zwei um 180° versetzten Exzentern in einem aus Seitenscheiben (20) und einem kreisförmigen Außenring (10) bestehenden Gehäuse (60) so gelagert ist, daß der Mittenversatz der Wellenlagerung genau der Exzentrizität der Exzenterwelle entspricht. Dabei ist ein Zylinderkörper (40) mit zwei um 90° versetzten Zylinderbohrungen in den Seitenscheiben (20) des Gehäuses (60) gelagert, wobei diese Lagerung zentrisch zum Gehäuse (60) angeordnet ist. In dem Zylinderkörper (40) sind zwei Kolben (50) geführt, die so geformt sind, daß die Kolbenenden für die Aufnahme normaler Kolbenringe geeignet sind.

IPC 1-7
F01B 9/04; F02B 57/08

IPC 8 full level
F01B 9/04 (2006.01); **F02B 57/08** (2006.01); **F02B 75/18** (2006.01)

CPC (source: EP)
F01B 9/04 (2013.01); **F02B 57/08** (2013.01); **F01B 2009/045** (2013.01); **F02B 2075/1816** (2013.01)

Citation (search report)
• DE 2216809 A1 19721019
• DE 2339958 A1 19740228 - ANIDYNE CORP
• US 4086038 A 19780425 - LAMBRECHT JURGEN HANS WILHELM
• DE 2502709 A1 19750731 - RENAULT [FR], et al

Cited by
FR2568949A1; US7975667B2; US5375564A; EP0961016A3; DE3919168A1; US5123334A; WO9506195A1; WO9015918A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0025071 A1 19810318

DOCDB simple family (application)
EP 79103361 A 19790908